

EDİTÖRDEN

1975'ten beri 43 yılı devirip yolumuza devam edeceğimiz 50. sayımızla huzurlarınızdayız. 2018 yılının Haziran ayından bu yana yoğun bir şekilde çalışıyoruz. Makalelerin kabulü, editöryal değerlendirme, hakem süreci ve nihayet dizgi ve mizanpaj derken işin sonuna geldik. Bu süreçte 24 araştırma makalesi ve 4 kitap tanıtımı/kritiği olmak üzere 28 müracaat oldu. Araştırma makalelerinin biri İngilizce, üçü Arapça ve geri kalanı da Türkçe makalelerden oluşuyordu. Bu makalelerden yedisi editöryanın ön değerlendirmesiyle; üçü de hakem değerlendirmesi sonucuyla reddedildi. Elimizdeki 14 araştırma makalesi ve 4 kitap tanıtımı/kritiği ile toplam 18 makale yayına alındı. Sonuçta 50. sayımızla uzun bir uğraş sonucunda hem online hem de basılı olarak karşınızdayız.

Derginin şekli özellikleri tamamlandı. Sitemizdeki eksikleri giderdik. İSNAD sistemini artık sıfır hata olacak düzeyde uygulamayı başardık. Geçen sayımızda özellikle yazarlara karşı yaptığımız sitem ve serzenişimiz ses getirdi. Bu sefer hatalar daha alt seviyeye indi, editörya olarak daha az problemle karşılaştık. Derginin şekil ve içerik kalitesinin artması, makale sirkülasyonunu hızlandırdı. Nitekim dergimize müracaat edenlerin sayısı birkaç kat arttı. Facebook, instagram ve twitter paylaşımlarımız ve okuyucu-yazar ilişkilerimiz yoğunlaştı. Sadece Türkiye değil, Arap dünyası başta olmak üzere Batı dünyasında da tanınırlığımız arttı. İndekslerimizin sayısının artması yanında özellikle MLA (Modern Language Association Database), DOAJ (Directory of Open Access Journals), ERICPlus'ta (European Reference index for humanities and social sciences) taranmaya başladıktan sonra etki faktörümüz 6.5 puana yükseldi. İlaveten EBSCO, ATLA, ESCI, SCOPUS gibi indekslere yaptığımız başvurularımızın kabulü gerçekleşince tanınırlığımız ve etki faktörümüz daha da artacaktır. Üzerimize düşeni yaptık, kabul bekliyoruz. Kabuller gerçekleştiğinde siz yazar ve okurlarımızla paylaşacağız inşallah.

Editöryanın iş ciddiyeti ve titiz çalışması, yazarlarımızın orijinal ve kaliteli makaleleriyle katkı yapması ve hakemlerimizin işlerini daha ciddiye alması dergimizin kalitesini ciddi düzeyde etkilemiştir. Hem yazarlarımıza hem de hakemlerimize şükranlarımı arz ediyorum.

50. sayımızla, dergimizin ulusal hakemli dergi formatından uluslararası dergi formatına geçiş yaptığını ve Türkiye'deki ilahiyat akademik dergiler içerisinde ilk dördün içerisinde yer aldığını belirtmek isterim. Bundan sonraki süreçte de kaliteyi devam ettirme konusundaki çabalarımızla çitayı düşürmemeye, aksine yükseltmeye azimli olduğumuzu kaydetmek isterim.

49. sayımızda gelen makalelerden editöryanın seçeceği iki makaleyi İngilizceye çevirerek yayınlama sözü vermiştik. Makaleler içerisinde iki tanesini seçme konusunda bir hayli zorlandık. Nitekim her biri kendi alanlarına katkı sağlayacak kıymetli makalelerdi. Bu seçimi belli kriterler dâhilinde yaptık ve yazarlarımızın iznini almak

suretiyle İngilizceye çevirterek yayınladık. Seçilen makalelerden biri, Zeynep Özcan ve Faruk Karaca'nın birlikte hazırladığı "A Study on Relationship between Academic Motivation and Psychological well-being in Students of Theology Faculty" adlı makale; ikincisi ise Abdülkerim Malkoç'un kaleme aldığı "Abu Dawood's Letter in which He Discussed His Method in as-Sunan: The Text and Translation with Notes" adlı çalışmadır. İki makalenin İngilizceye çevrilerek yayınlanması işi, önümüzdeki sayılarda da devam edecektir. Kriterimiz, makalenin özgün ve orijinal olması, bilim dünyasına alanında katkı sağlamasıdır. Yazarlarımızdan orijinal, özgün ve kaliteli makalelerini bekliyoruz. İngilizceye çevrilen iki makaleden biri sizinki niye olmasın!

Bu sayımızda makale başvuru sayısı bir hayli arttı. 30'a yakın çalışma ile başvuru yapıldı. Bu makalelerden hakem süreci tamamlanan ve yayımlanması onaylanan tefsir, hadis, İslâm hukuku, İslâm tarihi, din psikolojisi, din felsefesi ve edebiyat alanlarında 14 araştırma makalemiz, 4 kitap tanıtımımız mevcuttur. Yayımlanan makalelerin serencamını şöyle arz edebiliriz:

Birinci makalemiz, Necmettin Gökür'a ait olup "Printing Mushaf or Gaining Power and Authority over the Muslim World" adını taşımaktadır. Yazar bu çalışmasında Osmanlı'nın son döneminde devletlerin Mushaf basımıyla Müslümanlar üzerinde otorite ve güç kurma siyasetini irdelemektedir.

İkinci makalemiz, Aydın Temizer tarafından kaleme alınan "Osmanlıda Huzur Dersi Örnekleri, Tahlil ve Tenkitli Tefsir Metni Neşirleri III" adlı çalışmadır. I ve II.si yayımlanan bir serinin son halkasını oluşturmaktadır. Makalede Yanyalı Ömer Lütfi Efendi'nin Araf Sûresi 50 ve 51. ayetlerin takrir metni ile müzakere metinleri ele alınıp değerlendirilmektedir.

Üçüncü makalemiz, Bayram Ayhan'ın "Hilafetin Nas ile Tayini Meselesi" adlı çalışmasıdır. Yazar burada hilafetin nas ile tayini konusunu tartışmaktadır.

Dördüncü makalemiz, Sıddık Baysal'a ait olup "Âmm Lafızların Delaletleri Bağlamında Tefsir-Fıkıh Usulü İlişkisi" başlıklı çalışmadır ki müellif burada "âmm" lafızlarının delaletlerinde muğlaklığı irdelemektedir.

Beşinci makalemiz, Necdet Çağal'a aittir. "Dinî ve İlmî Birikimin Divan Şiirindeki İz Düşümleri" başlığını taşıyan makalede dinî ve ilmî bir kısım konuların divan şiirindeki yansımaları incelenmektedir.

Altıncı makalemiz, Ayhan Ak tarafından kaleme alınan "İnsan Hakları Diplomasinin İslam Devletler Hukuku Perspektifiyle Analizi" adlı çalışmadır. Müellif, insan hakları diplomasisini İslam devletler hukuku çerçevesinde tahlil etmektedir.

Yedinci makalemiz, Mohamad Anas Sarmini tarafından yazılmış olup adı "el-Atvaru't-Tarihiyye fi't-Te'âmül me'a Meseleti's-Sima' fi'l-Ezmineti'l-Klasikiyye ile'l-Karni's-Sadis Enmuzecen" şeklindedir. 6. asra kadar müzik meselesine yaklaşımları tahlil etmektedir.

Sekizinci makalemiz, Hafsa Kesgin'e ait olan "Ebü'l-Hasan el-Lahmî ve Mâlikî Mezhebindeki Yeri" adlı çalışmadır. Makale Lahmî'nin hayatı ve Malikî mezhebi içerisindeki yerini konu almaktadır.

Dokuzuncu makalemiz, Abdülkerim Malkoç'a ait "Abu Dawood's Letter in which He Discussed His Method in as-Sunan: The Text and Translation with Notes" adlı çalışmasıdır. Araştırmacı makalede Ebû Davud'un *Sünen*'indeki yöntemini ele aldığı bir mektubun hadis literatüründeki yeri yanında metnin aslını ve notlarla tercümesini sunmaktadır.

Onuncu makalemiz, Bahattin Turgut'un kaleme aldığı "İslam Medeniyetinde Vakfiye: Hz. Ömer Örneği" adlı çalışmadır. Yazar, Hz. Ömer'in vakfiyesini çeşitli açılardan incelemektedir.

On birinci makalemiz, M. Fatih Yalçın'ın "Memlükler Döneminde İlmî Hayatta Bir Kadın: Meryem el-Ezraiyye" adlı çalışmasıdır. Araştırmacı Memlük dönemi âlimlerinden biri olan Meryem el-Ezraiyye'yi tanıtmaktadır.

On ikinci makalemiz, Zeynep Özcan ve Faruk Karaca'nın ortaklaşa telif ettikleri "A Study on Relationship between Academic Motivation and Psychological Well-Being in Students of Theology Faculty" adlı çalışmadır. İlahiyat fakülteleri öğrencileri özelinde hazırlanan çalışmada akademik motivasyon ve psikolojik iyi oluş arasındaki ilişki değerlendirilmektedir.

On üçüncü makalemiz, Fatih Kandemir'in "Din Psikoloğunun Objektif ve Sübjektif Dinî Gerçeklik Alanlarına Yaklaşırken Bilimsel Objektiflik Adına Dikkat Etmesi Gereken Bazı Kriterler" adlı çalışmasıdır. Müellif burada din psikoloğunun objektif ve sübjektif dinî gerçeklik alanlarına yaklaşırken objektiflik adına dikkate alması gereken bazı kriterleri incelemektedir.

Ve on dördüncü makalemiz, Cengiz Kanık'a aittir. "Zygmunt Bauman'ın Modern ve Postmodern İnsan Metaforları" adlı bu çalışmada ilgili şahsın modern ve postmodern insan metaforları konu edinilmektedir.

Bu on dört çalışmanın yanında dört adet de kitap tanıtımı ve kritiği yer almaktadır.

Dopdolu bir sayıyı okurlarımızın takdirlerine arz ediyoruz. Makalelerle ilgili yorumlarınızı ve yapıcı eleştirilerinizi; dergimizle ilgili fikirlerinizi görmek bizi sevindirecektir. Yazarlarımızdan 51. sayımız için ses getiren makalelerini bekliyoruz. Tüm editöryal ekibime, hakemlerime, yazarlarıma ve okuyucularımıza şükranlarımı sunuyorum.

51. sayımızda buluşmak üzere...

Prof. Dr. Ömer KARA

EDITORIAL

Here we are with our 50th issue by which will proceed in our way that we have followed since 1975, in other words for 43 years. We have been working intensely since June 2018. After accepting of the articles, editorial evaluation, peer-reviewing process and finally with typesetting and page-setting, we have completed the work. In this process there have been a total of 28 applications, 24 of which were research articles and for of which were book reviews/critiques. One of the research studies was in English, three of them were in Arabic and the rest were articles written in Turkish. Seven of these articles were rejected after the pre-assessment of the editorial board, and three were rejected after peer-review assessment. Therefore, with 14 research articles and 4 book reviews/critiques, 18 articles have been published in total. Consequently, here we are with our 50th issue both in printed and online versions after a much effort on our part.

The graphic characteristics of the journal have been determined. We have also eliminated the deficiencies of our website. We have succeeded in practicing ISNAD system in a level in which there are no mistakes. Our reprehension and complaints especially to writers have been influential. This time mistakes have decreased to a much lower degree and we have had less problems. The increase in the form and content of the journal has accelerated the circulation of articles. As a matter of fact, the number of applications to our journal has doubled a few times. Our Facebook, Instagram and Twitter posts and reader-author relations have become more intense. Our reputation has increased not only in Turkey, but also in Arabic world and in the West. In addition to the increase in the number of our indexes, our impact factor has gone up to a score of 6.5 especially after being scanned in MLA (Modern Language Association Database), DOAJ (Directory of Open Access Journals), ERICPlus (European Reference index for humanities and social sciences). Moreover, when our applications to indexes such as EBSCO, ATLA, ESCI, SCOPUS are accepted, the impact factor and reputation of our journal will also rise more. We have done our part about these indexes and we have been waiting for acceptance. We will, hopefully, share with you reader and writers when the acceptance process ends.

The editorial board's work discipline and meticulous working, writers' contribution with original and quality articles, and the peer-reviewers' taking their jobs more seriously have affected the quality of our journal to a large extent. I present my thanks to both writers and peer-reviewers.

I want to state that with our 50th issue, our journal has bettered from national peer-reviewed journal format to international journal format and that it is in the top four journals of theology in our country. In the following process, I want to indicate that

we are determined to raise the level in terms of keeping the quality high rather than decreasing it.

In our 49th issue, we had promised to publish two of the articles chosen by the editorial board by translating them into English. We had real difficulty choosing two of the articles. Actually, they were all articles that would make contributions to their fields. We have made this choice within certain criteria and we have published them by translating into English after taking the permission from the writers. One of the chosen articles is a work made by Zeynep Özcan and Faruk Karaca called “A Study on Relationship between Academic Motivation and Psychological well-being in Students of Theology Faculty”; and the other is a work by Abdülkerim Malkoç named “Abu Dawood’s Letter in which He Discussed His Method in as-Sunan: The Text and Translation with Notes”. The publication of two articles after being translated into English will continue in the following issues, as well. Our criteria for the article are to be authentic and original, and to make contributions to scientific world in its field. We are waiting for authentic, original and quality articles from the writers. Why should not you have one of the articles translated into English?

In this issue, the number of article applications have become quite high. There have been applications of nearly 30 articles. Among them, there are 14 research studies and 4 book reviews, whose peer-reviewing processes have been completed and publications have been confirmed in the fields of tafseer, hadith, Islamic Law, Islamic history, Religious psychology, Religious philosophy and literature. We can present the consequences of the published articles as follows:

The first article by Necmettin Gökkr is called “Printing Mushaf or Gaining Power and Authority over the Muslim World”. The writer analyzes some states’ authority and ruling over policies on Muslims by printing Mushafs in the last period of Ottomans.

The second article was penned by Aydın Temizer, and it is named “Examples of Huzur-i Humayûn Lessons in the Ottoman, Critical Edition of Commentary Text with Dissection and Criticizing III”. This article is the final of the series whose number I and II were published. In the article the commentary on the 50th and 51th verses of Surah al-Araf, which was presented by al-Hajj Umar Lutfi Efendi and question-answer texts are analyzed.

The third article is the study by Bayram Ayhan, called “The Matter Designation of Caliphate with Nass/Verses”. In this article the writer discusses the subject of determining caliphate via nass/verses.

The fourth article belongs to Siddık Baysal and it is titled “The Relationship Between Commentary and Jurisprudence within the Framework of the General Meaning of the Words”. In this study, the author investigates the ambiguity of “amm” words.

The fifth one is an article by Necdet Çağıl. In this article titled “Footprints of Religious and Scholarly Accumulation in Diwan Poetry” the reflection of some religious and scholarly matters in Diwan poetry will be examined.

The sixth article was authored by Ayhan Ak and its name is “An Analysis of Human Rights Diplomacy from the Islamic Law of States Perspective”. The writer analyzes human rights diplomacy within the frame of Islamic law of states.

The seventh article was written by Mohamad Anas Sarmini and the name of the article is “Historical Stages in Dealing to Music Issue in the Classical Islamic Era till the Sixth Century”. The article analyzes the approaches to music until the 6th century.

The eighth article is Hafsa Kesgin’s work called “Abul Hasan al-Lahmi and His Significance in the Maliki Sect”. The article is about al-Lahmi’s life and his place within the Maliki Sect.

The ninth article is Abdülkerim Malkoç’s study called “Abu Dawood’s Letter in which He Discussed His Method in *as-Sunan*: The Text and Translation with Notes”. The researcher presents the place of Abu Dawood’s letter in which he explains his method in his *as-Sunan* in the hadith literature in addition to the original of the letter and a translation with notes.

The tenth article was written by Bahattin Turgut and it is titled “Waqfeya in Islamic Civilization: The Case of Hazrat Omar”. The writer examines Hazrat Omar’s waqfeya from different aspects.

The eleventh article by M. Fatih Yalçın is called “A Woman Scholar in Mamluk’s Intellectual Life: Maryam al-Adhra‘iyyah”. The researcher introduces Maryam al-Adhra‘iyyah who is one of the remarkable scholars of Mamluk period.

The twelfth article was authored in company by Zeynep Özcan and Faruk Karaca titled “A Study on Relationship between Academic Motivation and Psychological well-being in Students of Theology Faculty”. In the study prepared specific to the students of Faculty of Theology the correlation between academic motivation and psychological well-being is evaluated.

The thirteenth article is Fatih Kandemir’s study called “Some Criteria to Consider on the Name of Scientific Objectivity While Approaching the Objective and Subjective Religious Reality Areas of the Religious Psychologist”. The author examines some criteria that a religious psychologist must take into consideration in the name of objectivity while approaching to the fields of objective or subjective religious reality.

Finally, the fourteenth article belongs to Cengiz Kanık. In this study named “Zygmunt Bauman’s Modern and Postmodern Human Metaphors” the mentioned philosopher’s metaphors for modern and postmodern people form the main subject.

In addition to these 14 articles, 4 book reviews are in this issue, as well.

Here we present a full-up issue to the appreciation of our readers. It will make us happy to see your comments, constructive critiques and your opinions on our journal. We are waiting from our writers to send their influential articles for the 51st issue. I present my deepest gratitude to the whole editorial board, peer-reviewers, writers and readers.

See you in the 51st issue...

Prof. Dr. Ömer KARA

رئاسة تحرير المجلة

منذ عام 1975 ونحن داخل تحولات الثلاثة والأربعين عاما ولكننا سنكمل طريقنا. والآن نحن في حضرة عددنا الخمسين. منذ الشهر حزيران من العام 2018 وحتى الآن نحن نعمل بشكل مكثف، ووصلنا إلى نهاية العمل في موضوع قبول المقالات وتقييم التحريرات ومدة التحكيم وأخيراً تنظيم وترقيم الصفحات. وفي هذه المدة تمت ثمان وعشرين مراجعة على شكل أربع وعشرين مقالة بحثية وأربع تعريفات كتب. والمقالات كانت تتكون من مقالة واحدة باللغة الإنجليزية وثلاث مقالات باللغة العربية والأخرى باللغة التركية. وتم رد سبع منها في التقييم الأولي من قبل لجنة التحرير، وثلاث منها تم ردها كنتيجة لتقييم الحكام. وأصبح بيدنا ثماني عشرة مقالة على شكل أربع عشرة مقالة بحثية وأربع تعريفات كتب. وفي النهاية وبعد جهد طويل أنتم الآن أمام عددنا الخمسين مطبوعا وإلكترونياً.

وقد تمّ إتمام الخصائص الشكلية للمجلة، وتلافينا النواقص التي في موقعنا الإلكتروني، ونجحننا في تطبيق نظام ISNAD بدرجة خالية من الخطأ تماماً. وخصوصاً التنبيهات التي قمنا بها في عددنا الماضي موجّهاً إلى كُتّابنا قد لاقت صدى، وفي هذه المرة انخفضت نسبة الأخطاء وقلّت كذلك المشكلات التي كانت تواجهنا من قبل كصحفّيين. وقد تمت زيادة جودة شكل ومحتوى المجلة كما تم تسريع تداول المقالات، وهكذا تضاعف عدد المقبلين على مجلّتنا، وقد تمّ التركيز على المشاركة في الفيسبوك والانستغرام والتويتر وكذلك تمّ التركيز على العلاقة ما بين القارئ وال كاتب. وارتفاع مستوى التميّز لدينا قد كان ملحوظاً وهذا ليس في تركيبها فحسب بل في العالم العربي وفي أوروبا كذلك. وبجانب زيادة عدد فهرسنا فقد ارتفعت أسهمنا إلى 6.5 في العامل المؤثر بعد بداية عملية البحث خصوصاً في MLA و DOAJ و ERICPlus. وبعد تحقق قبول عملية المراجعات التي قمنا بها في الفهارس مثل EBSCO و ATLA و ESCI و SCOPUS سيرتفع مستوى التميز والعامل المؤثر كذلك. فعلنا ما بوسعنا ومنتظر استحسان الجميع، وعند تحقّقه سنقوم بمشاركة ذلك مع الكُتّاب والقراء إن شاء الله.

وبالجدية والدقة التي قامت بها لجنة التحرير، والدعم المقدم من قبل الكُتّاب من خلال المقالات الأصيلة والقيمة، والعمل الجاد الذي قامت به اللجنة المحكمة فقد حازت مجلّتنا المنزلة التي تستحقها وتليق بها. ولا ننسى أن نشكر هنا كُتّابنا وأعضاء اللجنة المحكمة.

وبصدد عددنا الخمسين لمجلّتنا أحبّ أن أدكر أنّ مجلّتنا انتقلت من مصافّ المجلة المحكمة المحليّة إلى مصافّ المجلة المحكمة الدوليّة، وهي ضمن المراتب الأربعة الأولى للمجلات الأكاديمية في علوم الإلهيات

الموجودة في تركيا. وأحبّ أن أنوّه أننا في الفترة المقبلة وذلك من خلال العمل في موضوع الجودة سنستمر على عدم خفض المستوى؛ بل وسنكون عازمين على رفعه.

قد وعدنا في عددنا 49 أن نختار مقالتين من المقالات التي قدمت للمجلة وترجمها الى اللغة الإنجليزية ونشرها، وأثناء اختيار هاتين المقالتين من المقالات وجدنا صعوبة شديدة، وكل المقالات كانت ذات فائدة عظيمة في مجالها الخاص. وهذا الاختيار تم وفق قواعد معينة وتم أخذ الاذن من كاتب كلا المقالتين كي تترجم وتشر باللغة الإنجليزية. احدى المقالتين المختارتين تم كتابتها من قبل زينب اوزجان وفاروق كراجا وهي بعنوان "دراسة حول العلاقة بين المثار الأكاديمي والعافية النفسية عند طلاب كلية الإلهيات" المقالة الثانية تمت كتابتها من قبل عبد الكريم مالکوج وهي بعنوان "رسالة أبي داود في وصف سننه المتن والترجمة والتعليق عليه" وترجمة مقالتين ونشرهما سيستمر في أعدادنا القادمة أيضا، وذلك ضمن مدى جدية وجدوى الفائدة العلمية المستفادة من المقالة المختارة لذلك، فلماذا لا تكن احدى المقالتين المختارتين للترجمة والنشر في الاعداد القادمة معدة من قبلكم أنتم سادتي الباحثين.

في عددنا هذا تم ارتفاع عدد المقالات المتقدمة بشكل ملحوظ، فقد تم ارسال ما يقارب 30 مقالة، والتي تم تحكيمها واتخاذ قرار الموافقة على نشرها من بين المقالات المرسله 14 وهي ضمن العلوم التالية: التفسير والحديث والفقہ الإسلامي والتاريخ الإسلامي وعلم النفس الديني والفلسفة الإسلامية والعلوم الأدبية وأربع مقالات تعريف بكتاب، والمقالات التي سننشر هكذا يمكن ترتيبها والتعريف بها:

المقالة الأولى للباحث نجم الدين جوککیر وهي بعنوان "طبع المصحف أو تأسيس السيطرة في العالم الإسلامي" وهي مقالة تتحدث عن طباعة المصحف الشريف في أواخر العهد العثماني وأثرها على المسلمين في مركزي السلطة والقوة السياسية.

المقالة الثانية للباحث آيدن تميزر وهي بعنوان "نماذج المحاضرة الحضور في العثمانيين، النشر الثالث لمتن التفسير مع التحليل والنقد" وهي ضمن سلسلة حلقات نشر منها الأولى والثانية وهذه هي الثالثة والحلقة الأخيرة منها وهي تحتوي على تفسير سورة الأعراف الآيات 50-51 لعمر لطفي يانيالي متون تقريرية وممتون مناقشة وقد قام الباحث فيها دراسة ومناقشة لكل ما ذكر.

المقالة الثالثة للباحث بيرم ايهان وهي بعنوان "قضية تعيين الخلافة بالنص" والتي عنيت بالمناقشة

حول النص والتعين.

المقالة الرابعة للباحث صديق بايسال وهي بعنوان "العلاقة بين أصول الفقه والتفسير من حيث دلالة الألفاظ العامة" والتي عني فيها بلفظ العام ومعناه المبهم الدلالي.

المقالة الخامسة للباحث نجدت جاغل وهي بعنوان "انعكاسات التراكم الديني والعلمي على الشعر الديواني" العناوين الدينية والعلمية في الدواوين الشعرية ودراسة لانعكاساتها.

المقالة السادسة للباحث ايهان آك وهي بعنوان "تحليل دبلوماسية الحقوق الإنسانية من وجهة نظر الحقوق الدول الإسلامية" وبحث فيها عن حقوق الانسان ضمن الحقوق الدبلوماسية الإسلامية دراسة تحليلية.

المقالة السابعة للباحث محمد أنس سرميني وهي بعنوان "الأطوار التاريخية في التعامل مع مشكلة السماع في الأزمنة الكلاسيكية والقرن السادس أمودجا" وهي تحلل المقاربات المتعلقة بقضية الموسيقى حتى العصر السادس.

المقالة الثامنة للباحثة حفصة كسكين وهي بعنوان "أبو الحسن اللحمي ومكانته في المذهب المالكي" وهي تتناول حياة اللحمي ومكانته في المذهب المالكي.

المقالة التاسعة للباحث عبد الكريم مالكوچ وهي بعنوان "رسالة أبي داود في وصف سننه المتن والترجمة والتعليق عليه" يقدم الباحث المتن وترجمته مع التعليق عليه إضافة إلى ذلك فيه منهج أبي داود في سننه.

المقالة العاشرة للباحث بهاء الدين طورغوت وهي بعنوان "الوقفية في الحضارة الإسلامية ووقفية عمر رضي الله عنه أمودجا" وفيها يحلل الباحث ووقفية عمر رضي الله عنه من جوانب شتى.

المقالة الحادية عشر للباحث محمد فاتح يالچين وهي بعنوان "امرأة في الحياة العلمية في عهد الممالك: مريم العذرائية" والباحث يعرف مريم العذرائية العاملة من العلماء في عهد الممالك.

المقالة الثانية عشر للباحثان فاروق قرأجا وزينب أوزجان وهي بعنوان "دراسة حول العلاقة بين المثار الأكاديمي والعافية النفسية عند طلاب كلية الإلهيات" في هذه الدراسة يتناول الباحث العلاقة بين المثار الأكاديمي والعافية النفسية عند طلاب كلية الإلهيات على الخصوص.

المقالة الثالثة عشر للباحث فاتح كان دمير وهي بعنوان "بعض المعايير التي يجب على عالم النفس الديني مراعاتها باسم الموضوعية العلمية أثناء التطرق إلى مجالات الواقعية الدينية الموضوعية والذاتية" والمؤلف

فيها يبحث بعض المعايير التي يجب مراعاتها باسم الموضوعية العلمية أثناء التطرق إلى مجالات الواقعية الدينية الموضوعية والذاتية لدى عالم النفس الديني.

المقالة الرابعة عشر للباحث جنكيز كانيك "الاستعارات للإنسان الحدائي وما بعده لريجمونت باومان" وموضوع المقالة الاستعارات للإنسان الحدائي وما بعده لباومان.

وبجانب هذه المقالات الأربعة عشر يوجد أربع مقالات لتعريف الكتاب.

نتقدم لكم بالشكر لقراءة عددنا المليء بالمقالات العلمية، وكذلك جميع آرائكم واعتراضاتكم وأفكاركم حول مقالاتنا لا بد أنها تسعدنا، ومن أجل عددنا 51 ننتظر من كتابنا مقالات تجلب الأنظار وتلفت الانتباه، وأتقدم بالشكر لجميع أعضاء هيئة التحرير والمحكمين والكتاب وكذلك القراء.

على أمل اللقاء في العدد 51.

أ.د. عمر قرا